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Protokół Nr 39/22 z dnia  27  kwietnia 2022 roku 

  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu 

27 kwietnia 2022 roku. Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta 

Grajewo. Strażacka 6A.  

Posiedzeniu przewodniczył Daniel Purwin – Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Komunalnej  Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 10.30 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 17 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli Radni/Członkowie trzech stałych Komisji w składzie:  

1. Pan Babul Tomasz 

2. Pani Chrzanowska Aneta Ewa 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5. Pani Ksepko- Kurkowska Julia Klaudia  

6.Pani Nietupska Elżbieta 

7.Pan Niewiarowski Andrzej 

8.Pan Obrycki Paweł 

9.Pani Opara Anna 



10.Pan Paszkowski Piotr 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Siwik- Karwowska Agnieszka 

15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Wielgat Mariusz 

Nieobecny: Pan Zalewski Paweł Filip 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście:  / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1. 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji:  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Pana Daniela Purwina– Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM, 

który dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając 

wszystkie przybyłe osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech stałych 



Komisji, aktualnie  w posiedzeniu bierze udział 14 radnych (na podstawie listy 

obecności), co stanowi o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2. 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz  z materiałami na posiedzenie 

Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety). 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja na temat funkcjonowania w 2021 r. TBS Sp. z o. o. w Grajewie. 

4. Informacja na temat realizacji w 2021 r. Uchwały Rady Miasta Grajewo w sprawie 

"Strategii rozwiązywania problemów społecznych w latach 2017-2024". 

5. Polityka Społeczna miasta – działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – 

ocena zasobów pomocy społecznej w 2021 w aspekcie realizacji: Programu 

"Rodzina 500 plus" oraz "Dobry start" (za 2021 r.), Programów "Rodzina Trzy +" 

oraz "Grajewska Karta Seniora", pomocy osobom niepełnosprawnym, 

zabezpieczenia miejsc noclegowych dla osób bezdomnych. 

6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy za rok 2021.  

7. Informacja na temat działalności jednostek organizacyjnych miasta na rzecz 

środowiska seniorów, osób niepełnosprawnych, w tym: Klubu Seniora, 

Środowiskowego Domu Samopomocy "Pomocna Dłoń". 



8. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta;  

b) sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta;  

c) wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radnym Miasta Grajewo; 

d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Grajewie za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej szkoleniu lub ćwiczeniu; 

e) kontynuowania członkostwa Miasta Grajewo w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa 

Działania Biebrzański Dar Natury w okresie programowania 2021-2027;  

f) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach 

pomocy de minimis;  

g) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2022 r.;  

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033; 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Miasto 

Grajewo Powiatowi Grajewskiemu w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Grajewie prowadzonego 

przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Grajewie.  

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

 



Następnie zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek lub propozycję do 

zaproponowanego porządku obrad.  W związku z brakiem zgłoszeń stwierdził, że 

porządek obrad będzie realizowany  zgodnie z podaną Państwu radnym treścią.  

Ad 3.  

Informacja na temat funkcjonowania w 2021 r. TBS Sp. z o. o.                                

w Grajewie. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Gospodarki Komunalnej  ( Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Prezes Spółki TBS, Tomasz Strózik 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: otworzył realizację punktu 

pt.:”Informacja na temat funkcjonowania w 2021 r. TBS Sp. z o. o.                         

w Grajewie.” 

Następnie zapytał , czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do zabrania głosu 

jako pierwsze zgłosiła się Radna Elżbieta Nietupska. 

Zastępczyni Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM, Elżbieta 

Nietupska: zapytała Pana Prezesa TBS, czy w świetle gwałtownego wzrostu cen na 

materiały budowlane Spółka zamierza kontynuować starania zmierzające do 

wybudowania  kolejnego bloku mieszkalnego.  

Prezes Spółki TBS, Tomasz Strózik: odpowiedział, że żaden z inwestorów na rynku 

nieruchomości nie przewidział tak gwałtownego wzrostu cen materiałów 

budowlanych i innych kosztów. Dodał, że Spółka otrzymała dofinansowanie, ale 



biorąc pod uwagę obecne realia konieczne byłoby współfinansowanie budowy przez 

przyszłych najemców lokalów mieszkalnych oraz zaciągnięcie komercyjnego kredytu.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski:w uzupełnieniu ww. wypowiedzi dodał, że będzie 

ogłoszony przetarg, co nie oznacza podpisania umowy z wykonawcą, bo to zależy 

od wartości złożonej oferty a ta z kolei zależy od sytuacji na rynku budowlanym.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał, dlaczego projektowany budynek nie ma 

4 kondygnacji tylko 3.  

Prezes Spółki TBS, Tomasz Strózik: odpowiedział, że nie miał wpływu na ilość 

kondygnacji w projektowanym budynku. Dodał, że określił to poprzednio urzędujący  

Prezes Spółki TBS.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał o sens utrzymywania tzw. łąki kwietnej 

przy nieruchomości TBS. 

Prezes Spółki TBS, Tomasz Strózik: odpowiedział, że trzeba dać przyrodzie czas na 

jej pełny rozkwit.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: wystąpił z wnioskiem o likwidację szpecącego 

budynku TBS śmietnika i zastąpienie go estetyczną wiatą na wzór tej stosowanej 

przez SM L-W. 

Prezes Spółki TBS, Tomasz Strózik: odpowiedział, że nie zrealizuje tego wniosku, 

ponieważ aktualnie ma inne priorytety. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrał jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził głosowanie                        

w sprawie przyjęcia ww. informacji. 



Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły informację na temat 

funkcjonowania w 2021 r. TBS Sp. z o. o. w Grajewie 

 / głosowanie:   11 -głosów-za,  0-przeciw,  3-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.   

Ad 4.  

 Informacja na temat realizacji w 2021 r. Uchwały Rady Miasta Grajewo 

w sprawie "Strategii rozwiązywania problemów społecznych w latach 

2017-2024". 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych RM 9 Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:  otworzył realizację punktu pt.:                       

” Informacja na temat realizacji w 2021 r. Uchwały Rady Miasta Grajewo 

w sprawie "Strategii rozwiązywania problemów społecznych w latach 

2017-2024". 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? W związku                       

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły informację na temat realizacji                      

w 2021 r. Uchwały Rady Miasta Grajewo w sprawie "Strategii 



rozwiązywania problemów społecznych w latach 2017-2024". / 

głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad 5.  

Polityka Społeczna miasta – działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej – ocena zasobów pomocy społecznej w 2021 w aspekcie 

realizacji: Programu "Rodzina 500 plus" oraz "Dobry start" (za 2021 r.), 

Programów "Rodzina Trzy +" oraz "Grajewska Karta Seniora", pomocy 

osobom niepełnosprawnym, zabezpieczenia miejsc noclegowych dla osób 

bezdomnych. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Spraw Społecznych RM 9 Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:  otworzył realizację punktu pt.: 

„Polityka Społeczna miasta – działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej – ocena zasobów pomocy społecznej w 2021 w aspekcie 

realizacji: Programu "Rodzina 500 plus" oraz "Dobry start" (za 2021 r.), 

Programów "Rodzina Trzy +" oraz "Grajewska Karta Seniora", pomocy 

osobom niepełnosprawnym, zabezpieczenia miejsc noclegowych dla osób 

bezdomnych.”      



Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? W związku                       

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia  ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły informację dot. polityki 

społecznej miasta – działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – 

ocena zasobów pomocy społecznej w 2021 w aspekcie realizacji: 

Programu "Rodzina 500 plus" oraz "Dobry start" (za 2021 r.), Programów 

"Rodzina Trzy +" oraz "Grajewska Karta Seniora", pomocy osobom 

niepełnosprawnym, zabezpieczenia miejsc noclegowych dla osób 

bezdomnych.”    

                głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad 6.  

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy za rok 2021.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Spraw Społecznych RM 9 Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:  otworzył realizację punktu pt.: 

„Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy za rok 2021”. 



Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? W związku                       

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia ww. sprawozdania. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły   sprawozdanie z realizacji 

Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy za rok 2021. 

     głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad 7.  

Informacja na temat działalności jednostek organizacyjnych miasta na 

rzecz środowiska seniorów, osób niepełnosprawnych, w tym: Klubu 

Seniora, Środowiskowego Domu Samopomocy "Pomocna Dłoń". 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Spraw Społecznych RM 9 Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:  otworzył realizację punktu pt.: 

„Informacja na temat działalności jednostek organizacyjnych miasta na 

rzecz środowiska seniorów, osób niepełnosprawnych, w tym: Klubu 

Seniora, Środowiskowego Domu Samopomocy "Pomocna Dłoń". 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? W związku                       

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia ww. informacji. 



Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły   informację na temat działalności 

jednostek organizacyjnych miasta na rzecz środowiska seniorów, osób 

niepełnosprawnych, w tym: Klubu Seniora, Środowiskowego Domu 

Samopomocy "Pomocna Dłoń" 

     głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad 8.  

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:poinformował, że aktualnie komisje 

będą procedowały projekty uchwał. Dodał, że zadaniem komisji jako wewnętrznego 

organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie z trybem regulaminowym. 

a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu załatwienia 

petycji wniesionej do Rady Miasta 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

/ Uchwała Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Komisja  Skarg, Wniosków i Petycji RM 

referują:Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska- Banach 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie sposobu załatwienia petycji 



wniesionej do Rady Miasta. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził glosowanie w sprawie 

zaopiniowania ww. projektu uchwały.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta- bez 

poprawek.  

     głosowanie:   13-głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

b)zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu załatwienia petycji 

wniesionej do Rady Miasta 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

/ Uchwała Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza:  Komisja  Skarg, Wniosków i Petycji RM 

referują:Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska- Banach 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie sposobu załatwienia petycji 

wniesionej do Rady Miasta. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził glosowanie w sprawie 

zaopiniowania ww. projektu uchwały.  



Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta- bez 

poprawek.  

     głosowanie:   13-głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z Radnym Miasta Grajewo; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

/ Wniosek Dyrektora ZS nr 1 w Grajewie o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku 

pracy z radnym G.R. Curyło stanowi Zał. 14 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują:Naczelnik BRM, Barbara Poniatowska 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z Radnym Miasta Grajewo. Dodał, że wniosek 

dot. Radnego Pana Grzegorza Roberta Curyło, po czym zapytał, czy ktoś chciałby                  

w tym punkcie zabrać głos? 

O głos poprosił sam zainteresowany – Pan Grzegorz  Robert Curyło. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta, Grzegorz Robert Curyło: wyjaśnił, że tekst 



przedłożonego radnym projektu uchwały wraz z wnioskiem w pełni oddaje jego 

oczekiwania więc poprosił o pozytywne zaopiniowanie procedowanego projektu 

uchwały. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: w związku z brakiem kolejnych 

zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radnym 

Miasta Grajewo.- bez poprawek.  

     głosowanie:   13-głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

d) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Grajewie za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej szkoleniu lub ćwiczeniu; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Naczelnik WSO UM, Przemysław Mikołajski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 



zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Grajewie za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej szkoleniu lub ćwiczeniu.  

O głos w tym punkcie porządku obrad poprosiła radna Monika Stefańska 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych , Monika Stefańska: zapytała o liczbę 

strażaków - ochotników.  

Naczelnik WSO UM, Przemysław Mikołajski: odpowiedział, że 35. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom 

ratownikom Ochotniczej Straży Pożarnej w Grajewie za uczestnictwo                 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej szkoleniu lub ćwiczeniu- bez 

poprawek. 

     głosowanie:   13-głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

e) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie kontynuowania 

członkostwa Miasta Grajewo w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

Biebrzański Dar Natury w okresie programowania 2021-2027;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Kierownik RPŚ UM, Tomasz Poniatowski  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie kontynuowania członkostwa 

Miasta Grajewo w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Biebrzański 

Dar Natury w okresie programowania 2021-2027. 

Następnie udzielił głosu Burmistrzowi Miasta.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: przedstawił dotychczasowe dokonania  

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Biebrzański Dar Natury oraz możliwe 

korzyści finansowe z przynależności do tej organizacji. Będąc przy głosie podjął 

wątek znacznej liczby sprawozdań  i informacji do których przygotowania w ciągu 

roku budżetowego zobligowany jest MOPS. Zaapelował, by przygotowując plan 

pracy stałych  komisji i rady miasta na rok 2023 mieć na względzie konieczność 

zmniejszenia liczby tych sprawozdań.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: wyraził pełne poparcie dla apelu Burmistrza.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie  kontynuowania członkostwa Miasta Grajewo w 

Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Biebrzański Dar Natury                           



w okresie programowania 2021-2027- bez poprawek. 

   głosowanie:   15-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

f) zaopiniowanie projektu uchwały  zmieniającą uchwałę w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców realizujących 

nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy de minimis 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 17  do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców realizujących 

nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy                             

de minimis. Następnie zapytał czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać głos. O głos 

poprosił radny Paweł Obrycki. 

Radny, Paweł Obrycki: zapytał jakie firmy korzystają z dobrodziejstw uchwały Rady 

Miasta aktualnie procedowanej.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że jest to aktualizacja 

obowiązującej uchwały. 



Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski: wyjaśnił, że korzystają wszystkie firmy 

które spełniają warunki określone w uchwale.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie  zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie 

Miasta Grajewo w ramach pomocy de minimis- bez poprawek.  

   głosowanie:   15-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

g) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2022 r.;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2022 r. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać głos. O głos poprosił 



radny Andrzej Ciechanowicz. 

Radny, Andrzej Ciechanowicz: zapytał o powody rosnących kosztów nw. zadań 

inwestycyjnych: 

- Rewitalizacja Centrum Miasta ( wzrost o kwotę 1 420 812,00 zł) 

- Budowa boiska lekkoatletycznego przy SP nr 4 ( wzrost o kwotę 308 820,00 zł) 

Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski: odpowiedział, że: 

- Rewitalizacja Centrum Miasta ( to są środki z ubiegłego roku wynikające                           

z oszczędności, w związku z rozliczeniem finansowym budżetu Miasta za rok 2021, 

wskazane środki Miasta w latach ubiegłych otrzymało z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych na realizację zadania:  „ Rewitalizacja Centrum Grajewa” ); 

- Budowa boiska lekkoatletycznego przy SP nr 4 ( w związku z dostosowaniem planu 

finansowego do aktualnych potrzeb- wydatki niekwalifikowane – dofinansowanie 

RFIL). 

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: w uzupełnienie wypowiedzi Skarbnik 

szczegółowo przedstawił genezę proponowanych zmian w planie wydatków budżetu 

miasta.   

Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski: zapytał, czy istnieje możliwość 

zainstalowania urządzeń na boisku lekkoatletycznych przy SP nr 4 ze środków 

Programu Polska-Litwa z którego jest realizowana inwestycja.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że zakup urządzeń nie jest 

możliwy w ramach tego programu. Dodał, że potrzebne są środki zewnętrzne                      

z innych programów których  będzie poszukiwał. Będąc przy glosie omówił przebieg 



realizacji głównych zdań inwestycyjnych w obrębie osiedla M. Konopnickiej                          

w centrum miasta ( rewitalizacja). Wskazał również na konieczność wykonania 

wszystkiego w obrębie boiska i bieżni przy SP nr 4, by obszar inwestycyjny 

zamknąć. Dodał, ze pozostanie jeszcze do realizacji budowa oświetlenia całego 

obiektu  lekkoatletycznego ( kosz około 1.300 tys. zł) oraz trybun dla widzów.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad:w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie  zmian w budżecie miasta Grajewo na 2022 r.- bez poprawek.  

   głosowanie:   13-głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

h) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 



Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie 

zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na 

lata 2022 – 2033- bez poprawek. 

   głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

i) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi 

Grajewskiemu w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Grajewie 

prowadzonego przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych 

na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Grajewie. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: zgodnie z porządkiem obrad 

zaopiniowaniu poddał projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 



udzielenia pomocy finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi 

Grajewskiemu w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Grajewie 

prowadzonego przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych 

na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Grajewie. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie 

zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Miasto Grajewo Powiatowi Grajewskiemu w formie dotacji celowej                    

z przeznaczeniem na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Grajewie prowadzonego przez Stowarzyszenie Wspierania 

Inicjatyw Społecznych na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Grajewie. 

Ad 9.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: procedurze przyjęcia poddał protokół                

z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. 

W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu zarządził głosowanie                                     

w sprawie jego przyjęcia.  

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół nr 38/22 z dnia                                            

30 marca 2022 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  



/ głosowanie: 15 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się/ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: ogłosił wynik głosowania, a następnie 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad 10.  

Sprawy różne 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji  poruszono następujące tematy.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: poruszył ponownie temat niewłaściwego 

wykorzystywania nowo zbudowanej  ulicy Elektrycznej  przez samochody ciężarowe 

przewożące np. drewno. 

Zastępca Burmistrza, Maciej Paweł Bednarko: w odpowiedzi poinformował, że 

aktualnie trwają prace związane z wprowadzeniem nowej organizacji ruchu w tym 

rejonie miasta. Następnie zasugerował radnemu, by podczas sesji rady w dniu 

dzisiejszym skierował zapytanie do komendanta Policji, który ma być na niej 

obecny. 

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: potwierdził wypowiedź swojego zastępcy.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta 

Nietupska:zapytała, czy ulica Falewicza nadal jest objęta gwarancja wykonawcza, 

ponieważ ta droga jej zdaniem ma już nierówności. Poprosiła także o bliższe 

informacje dot. sprawy wiaduktu kolejowego w połączeniu z rewitalizacją centrum 

miasta.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski:odpowiedział, że ulica Falewicza w dalszym 

ciągu objęta jest gwarancją wykonawczą, natomiast w przypadku wiaduktu nadal 



trwają uzgodnienia pomiędzy organami i podmiotami zaangażowanymi w ten 

temat. W dalszej części wystąpienia przedstawił stan realizacji prac 

rewitalizacyjnych wykonywanych przez firmę UNIDROG oraz poinformował                              

o zakresie kolejnych etapów przebudowy centrum miasta, w tym o rozwiązaniach 

technicznych na styku inwestycji kolejowej, drogowej, w ciągu Pl. Niepodległości                           

i ulicy Ełckiej.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: poinformował o zużyciu namalowanych pasów 

na przejściach dla pieszych na skrzyżowaniu ulic : Ekologicznej i 9.PSK.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski:odpowiedział, że zostanie to zapisane                        

w protokole z przeglądu gwarancyjnego, który ma się odbyć w połowie maja br.   

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zawnioskował o dodatkowe oznakowanie                   

w ciągu ulicy Ekologicznej.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski:odpowiedział, że Urząd Miasta zwróci się w tej 

sprawie z wnioskiem do wykonawcy.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zwrócił uwagę na brak przejścia na ul. 

Kopernika  dla pieszych w miejscu gdzie kończy się ścieżka rowerowa  w ciągu ulicy 

Wiktorowej.  

Radny, Krzysztof Purzeczko:zapytał o przyczynę braku aktywności Polskiej Spółki 

Gazownictwa w zakresie wykonania przez ten podmiot przyłączy gazowych do 

nieruchomości osób fizycznych przy ulicy Przemysłowej i Geodetów. Dodał, że 

wskutek zwłoki w realizacji wcześniej złożonych przez spółkę zobowiązań 

mieszkańcy tych ulic rezygnują z przyłączy gazowych.  

Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski: odpowiadając stwierdził, że nie posiada 



szczegółowej wiedzy dot. zgłoszonych problemów. Poinformował, że wykona w tej 

sprawie telefon do prezesa spółki i poprosi o przedstawienie powodów braku 

działań mimo posiadanego przez spółkę pozwolenia na prowadzenie prac 

budowlanych.  

Ad 11 

Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad: w związku z wyczerpaniem wszystkich 

tematów objętych porządkiem obrad o godz. 10.30 zamknął posiedzenie, pożegnał 

zgromadzonych, dziękując wszystkim za udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                      Przewodniczący Obrad 

                                           /Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej RM/ 

                                                                       Daniel Purwin 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 


